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ورزش، گرفتار ولنگاری فرهنگی است
چراآنطورکهتوقعمیرود،پیشرفتنمیکنیم؟!

سرویس ورزشی -
رشتههاییکهدرورزشماجزورشتههای
مطرح،موفقودرکلاسجهانیوالمپیکی
هستند،بهموضوعفرهنگبهمعنیواقعی
اهمیتمیدهند؛امادرمقابلاینرشتهها،
رشــتهایچونفوتبالگرفتارلاابالیگری
فرهنگیاستوعلیرغموجودپول،امکانات،
توجهرسانهای،توجهمســئولانو...درآن

خبریازپیشرفتبهمعنیواقعینیست!

قشرهای مختلف اجتماعی، گروه های سنی مختلف 
و... را دربــر می گیرد، تحت تأثیر قرار داده اســت 
به طور ســاده پر ولنگاری فرهنگی ورزشی را هم 
گرفته اســت! ورزش هم بخشی از جامعه و جزئی 
از یک مجموعه بزرگ اســت که با آن در تأثیر و 
تأثر متقابل است. وقتی می گوئیم بر فرهنگ نوعی 
ولنگاری حاکم اســت، یعنــی بخش های مختلف 
جامعه تحت تأثیر آن هســتند و مهم تر از آن در 
این بخش ها، کســانی و دستگاه هایی و... هستند 

ادعا و گفته مــا را تصدیق می کنند و می دانند از 
گذشــته و همیشــه یکی از موضوعات محوری و 
به قــول امروزی ها »کلیــد واژه«های ما، موضوع 
»فرهنگ« بوده اســت و تمام حرف و درد و فریاد 
آن هم در این جمله خلاصه می شــود: تا فرهنگ 
ورزش اصلاح نشــود محال است ورزش پیشرفت 
کند. توضیح هم داده ایم که اولاً این حرف، حرف 
ما و حرف زید و عمرو نیست، بلکه اصلی علمی و 
ثابت شــده و مورد تأکید آیین های الهی و مکاتب 

آموزش و پرورش، ترافیک، شهرنشینی و... و ورزش( 
باید فراتر از پرداختن به ابزار فنی و مادی )که در 
اصطلاح علمی آن را فرهنگ مادی می نامند( برای 
سلامت اخلاقی، رفتاری، مناسبات انسانی و... )که 
در اصطلاح علمی آن را بعد غیرمادی فرهنگ نام 
داده اند( فکری کرد و اقدامات کارساز به کار بست، 
اگــر این اتفاق نیفتــد و فکر و عمل ما از فرهنگ 
صرفــاً به بعد مادی و کمیت و ابــزار و امکانات و 
پول و ظاهر و ظاهر ســازی و... معطوف شود، و از 

رنکینگی!- آن، نیست، یا اگر هست، خیلی نادر و 
کند و غیرملموس است. این واقعیات روشن، این 
نمونه های زنده در پیش رو، این هشدارهای رهبری، 
این نوشته های خیرخواهانه و منطبق بر واقعیات، 
باید حجت را بر همگان به ویژه مسئولان امر تمام 
کند زیرا سؤال »از کجا آغاز کنیم؟« را به صراحت 
پاســخ می دهد و راه رفتن به سوی پیشرفت را به 

آنان می نمایاند.
قبل از اینکه مطلب را به پایان برســانیم لازم 

معضل »ولنگاری فرهنگی« که رهبر انقلاب در 
سخنرانی سالگرد رحلت امام خمینی)ره( به صراحت 
از آن یاد کردند، اولاً مشکلی است غیرقابل کتمان 
که فرهنگ عمومی را تحت الشعاع قرار داده است 
و باید نه فقط مســئولان امــر و دولتمردان بلکه 
برنامه ریــزان اجتماعی و فرهنگی، دســتگاه های 
ذی ربط، متولیان امور فرهنگی مثل وزارت ارشاد، 
صداوسیما، ســازمان تبلیغات اسلامی، دانشگاه ها 
و... آن را جــدی گرفته و برای پایان دادن به وضع 
ولنگارانــه حاکم بر فرهنگ جامعه ای که در طول 
تاریــخ خود بــه مملکتــی دارای فرهنگ غنی و 
تمدن ساز معروف بوده است، دست به کار و تلاش 
جدی و بی وقفه بزنند. موضوع فرهنگ و حساسیت 
آن بر هیچ اهل فهم و درکی پنهان نیست و شرایط 
فعلی آن در کشــور ما به گونه ای اســت که حتی 
در همین ماه های اخیــر، رهبر انقلاب در یکی از 
ســخنرانی های خود فرمودند بــه خاطر وضعیت 
فرهنگی جامعه، گاهی شب ها خوابم نمی برد )نقل 
به مضمون(. این حالت و احساس کم و بیش باید 
بر همه کســانی هم که در قبال فرهنگ جامعه، 
ســلامت و بهداشت اخلاقی کشــور، مسئولیت و 

دغدغه دارند، غالب باشد.
ثانیاً بدون تردیــد و به طور منطقی ولنگاری 
فرهنگــی، حوزه ورزش را هم بــه عنوان یک امر 
اجتماعی که دامنه فعالیت آن، مخاطبان وسیعی 
از جامعه را با گرایش ها و سلایق فکری، طبقات و 

که خواســته و ناخواسته با عملکرد خود در دامن 
زدن به این ولنگاری نقش آفرینی می کنند. یکی از 
این بخش ها مثلًا هنر است، سیاست است، بازار و 
تجارت اســت، مدرسه و دانشگاه است و... بالاخره 
ورزش اســت. برای اثبات وجود ولنگاری فرهنگی 
در ورزش حداقل این نشــریه مشکلی ندارد، چرا 
که سال هاســت به ســهم و توان خود و براساس 
وظیفه و رســالت کاری و حرفــه ای خود، بارها و 
بارها درباره اهمیت فرهنگ و نقش آن در رشــد و 
پیشرفت و اعتلای هر امری از جمله ورزش نوشته 
اســت و هشدار داده است. خوانندگان گرامی  این 

علمی پیشرفته است و ثانیاً اگر ورزش ما آن طور که 
توقع داریم و می خواهیم، پیشرفت نمی کند چون به 
این اصول علمی و توصیه های مکتبی عمل نمی کند 
و چون عمل نمی کند، ورزش ما »علمی« نیست. 
ورزش علمی که کشیدن چهار تا فلش روی کاغذ 
و استفاده از واژه های فرنگی و سلمبه قلمبه گویی 
نیست، ورزش علمی یعنی ورزش متکی بر اصول 
ثابت شده و عملًا پایبند به یافته های تجربه شده 
و... یکی از ایــن اصول بی بدیل و یافته های اثبات 
شده همان اســت که بالاتر درباره فرهنگ عرض 
شد، برای پیشرفت در هر امری )علم، هنر، اقتصاد، 

اصل ماجرا غافل شویم، آن گاه دیر یا زود ولنگاری 
فرهنگی ســراغ ما می آید. که اینک آمده اســت. 
در ورزش هــم ما با این مشــکل و معضل روبه رو 
هســتیم و چون چنین است، حرکت رو به جلوی 
ورزش کند صورت می گیرد. نمی خواهیم ســخن 
بیش از حد طولانی شــود اما باز مجبور به تکرار 
این مثال و نمونه هســتیم که می تواند بحث ما را 
عینی تر و واقعی تر سازد. رشته هایی که در ورزش 
ما جزو رشته های مطرح، موفق و در کلاس جهان 
و المپیکی هستند، یعنی رشته هایی مثل کشتی، 
والیبال، تکواندو و... رشته هایی هستند که به موضوع 
فرهنگ به معنی واقعی- نه نمایشی و ظاهری آن که 
از این بابت نه در ورزش بلکه در هیچ کجای مملکت 
کم نداریم!!- اهمیت می دهند، یعنی هم بعد مادی 
فرهنگ )بودجه و امکانات و لیگ و مسابقه و مربی 
و توپ و تور و ســالن و...( و هم بعد غیرمادی آن 
)ارزش ها و روابط و مناسبات و مدیریت و انضباط 
و ضابطه و...(، و چون چنین است این رشته ها در 
مسیر پیشرفت قرار گرفته و رو به جلو در حرکت 
هســتند اما رشته هایی که - شــاخص ترین آنها 
فوتبال است- گرفتار لاابالی گری فرهنگی هستند 
و در آن علی رغــم وجود پول و امکانات و توجه و 
پرداخت رسانه ای و توجه مسئولان و...- که از این 
نظر با رشــته های دیگر، حتی رشته های موفق و 
المپیکی قابل مقایسه نیستند- خبری از پیشرفت 
به معنی واقعی و ملموس - نه کمی و عددی و نه 

به ذکر اســت که بهتریــن راه برخورد با ولنگاری 
فرهنگی در همه جا و از جمله در ورزش، باز همان 
است که رهبری در سخنان ذکر شده، اعلام کردند: 
انقلابی گری!  برخورد انقلابی و مجاهدانه و بی وقفه 
و بــدون هراس که البته و صد البته باید به جوهر 
تدبیر و منطق آمیخته باشد. خوانندگان محترم و 
فهیــم می دانند که معنی انقلاب در هر فرهنگ و 
مرام و مکتب و جغرافیا، هر چه هست، در فرهنگ 
اســلام، و با تکیه بر تاریخ روشــن آن از صدر تا 
امروز، انقلاب اسلام، انقلاب عقلانیت و تدبیر علیه 
جاهلیت و بی منطقی است. انقلاب در فرهنگ این 
مکتب شورش علیه بی عقلی و هرهری مسلکی و 
هوی پرستی و منفعت جویی و... و در یک کلمه علیه 
همان که بالاتر ذکر شد و همان که قرآن کریم به 
صراحت از آن نام می برد، »جاهلیت« است. انقلاب 
اســلام، انقلابی که رهبر و امام آن، شخص رسول 
خــدا)ص( بود، بیش از هر چیز انقلابی فرهنگی و 
علیه همه زشتی ها و پلشتی های اخلاقی و اجتماعی 
که بر تار و پود جامعه چنگ انداخته، بود بنابراین 
وقتی گفته می شود بهترین راه برخورد با نابسامانی 
و ناهنجاری ها و بالاخره اصلاح ولنگاری فرهنگی، 
انقلابی گری و استفاده از روش های انقلابی است، 
منظورمان دقیقا اســتفاده از شــیوه های عقلانی 
و منطقی با چاشــنی روحیــات و اخلاق انقلابی 
مثل توکل و شــجاعت و حق گویی و حق بینی و 

فسادستیزی و... است.

برخیقراردادهــایبلندمدتیکهدر
استقلالبستهشدهبجایآنکهبابازیکنان
جوانباشدبابازیکنانیاستکهپابهسن
گذاشتهاندودرصورتجداییهیچعایدی

برایاینباشگاهنخواهندداشت.
در میانه هــای فصــل قبل بود که باشــگاه 
استقلال از قرارداد سه ساله برای مهدی رحمتی 
پرده برداری کرد. آن هم درست در روزهایی که 
بیشــترین انتقادها از این بازیکن در میان برخی 
پیشکســوتان و رســانه ها انجام می شد و شایعه 
اختلاف هایی میان او و مظلومی و عمران زاده و ... 

به گوش می رسید.
رحمتی که حالا کاملا تیم ملی را از دســت 
داده سال کاملا موفقی را هم پشت سر نگذاشت. 
او هــم در دربــی و روی دو گل و هم در فینال 
حذفــی »عدم موفقیت در ضربات پنالتی« و هم 
در مقابل تراکتورسازی تبریز که با امیر قلعه نویی 
درگیر شد و ضمن تحمل انتقادهای بسیار زیاد از 
پیشکسوتان از نظر فنی هم خوب نبود، مقصر بود.

بــا این حال و بــا وجود آنکــه مربی عوض 
شده است، قرارداد سه ساله برای رحمتی حکم 
ماندگاری را داشت. این همه در حالی رخ داد که 
قرارداد باشگاه استقلال با بازیکن ۳۴ ساله به مدت 

سه سال چندان حرفه ای و آینده نگرانه نیست.
 پس از پایان مسابقات مشخص شد استقلال با 
مظلومی قرارداد دو ساله بسته است، این در حالی 
است که مشخص و معلوم بود مظلومی در مقایسه 
با برانکو نه حمایت هواداران را خواهد داشــت و 
نــه موفقیت بزرگی را رقم می زند. او پیش از این 
در اســتقلال آزمایش شده بود و کارنامه وی هم 
نه جام قهرمانی داشت، نه مربیگری در تیم ملی 
و نه افتخار آســیایی اما با او هم دو ساله قرارداد 

بسته شد!
در فصــل نقل و انتقالات قــرارداد جدیدی 
رونمایی شــد و آن قرارداد جدید متعلق بود به 
خسرو حیدری  گفته اند او هم با استقلال قرارداد 

سه ساله بسته است بازیکنی که تقریبا ۳۳ ساله 
آن هم در پست دفاع یا هافبک راست که دوندگی 

اش از همه پست ها بیشتر است.
در واقع می توان تاکید کرد که این قراردادها 
نه به ســود باشگاه اســتقلال که بیشتر به سود 
بازیکنانی اســت که در آخرین سال های فوتبال 
خودشــان با آرامش می توانند با استقلال روزگار 
سپری کنند. باشگاه استقلال بازیکنانی مثل امید 
ابراهیمی بی حاشــیه و محسن کریمی و یعقوب 
کریمی را دارد که می توانست این قراردادها را با 
آنها منعقد کند که ســن و سال کمتری دارند و 
قاعدتا تا سال های سال می توانستند برای استقلال 
در اوج  بازی کنند و حتی اگر مربی به دلیل فنی 
یا غیرفنی  و حتی سلیقه ای آنها را نمی خواست 
استقلال می توانست با فروش آنها پول خوبی به 

دست آورد اما ...
استقلال در واقع اسیر قراردادهایی شده که با 
افتخار بسته شده اما اشتباه هستند، این قراردادها 
سودی به استقلال نمی رسانند و از منظر فنی و 

انضباطی هم عالی به نظر نمی رسند.
در ایــن رابطه باید تاکید کــرد که به نظر 
می رسد تمدیدهای بلند مدت در باشگاه استقلال 
بیش از آنکه انضباطی باشد، ارتباطی بوده است 
هم در مورد مظلومی که منصور پورحیدری او را  

حمایت کرد و هم در مورد بازیکنان تیم.
در واقــع کمبود کمیته فنــی قدرتمند در 
باشگاه استقلال همه چیز را تحت تاثیر قرارداده 
و قراردادها را معیوب کرده است. شاید افشارزاده 
امروز که تمام وقت در استقلال است باید به این 
موضوع ها بیشتر ورود کند و برای استقلال کمیته 
فنــی هم در نظر بگیرد تا زیر نظر آنها قرارداد ها 

ثبت و امضا شوند.
عقد قرارداد بلند مدت در تمام دنیا با مربیان 
برحســب کارنامه  و با بازیکنان کارنامه و سن و 
سال است. استقلال نباید مسیر را اشتباه برود و 

درست برعکس دنیا قدم بردارد.

قراردادهاییکهمیتواندبرایاستقلالدردسرسازشود

پیشرفت حرفه ای از نوع معکوس! 

دبیرفدراسیونتیروکمانتاکیدکرد

برنامه ریزی بلندمدت ریاست 10 ساله می خواهد!  

رأیمثبتبریتانیاییهابهخروجازاتحادیه
اروپا،فعالیتباشــگاههایانگلیسیرابهبرای
ثباتپیداکردناوضاعاقتصادیاینکشوربه

تعویقخواهدانداخت.
باشگاه  های بزرگ فوتبال انگلیس به دلیل نابسامانی 
که وضعیت اقتصادی این کشور پس از رأی مثبت مردم 
بریتانیا به خروج از اتحادیــه اروپا پیدا کرده، ممکن 
اســت که برای خرید  بازیکنان مورد نظر خود دست 
نگه دارند تا ثبات نسبی بر وضعیت شرایط اقتصادی 
جزیره حاکم شود.کارول کاوز، یکی از وکلای ورزشی 
انگلیــس با پیش بینی اینکه خروج بریتانیا از اتحادیه 
اروپا تأثیر به ســزایی بر اوضاع اقتصادی بریتانیایی ها 
گذاشته و باعث افُت ارزش پوند در قیاس با یورو شده 
است، به حمایت تمامی 20 باشگاه لیگ برتری انگلیس 
از کمپیــن ماندن در اتحادیه اروپا - به دلیل نگرانی از 
افزایش هزینه قرارداد بســتن بــا بازیکنان خارجی و 
محدود شدن توانایی   آنها برای جذب بازیکنان خارجی 
جدید - اشاره داشت و از احتمال به تعویق افتادن برنامه  

آنها برای خرید در بازار نقل وانتقالات تابستانی خبر داد، 
بازاری که به طور رسمی از روز جمعه هفته جاری شروع 
به کار می کند. کاوز که مســئولیت رسیدگی به امور 
حقوقی باشگاه هایی مانند منچستریونایتد را برعهده 
داشته است، باور دارد که باشگاه های لیگ برتر ممکن 
اســت تا ماه آگوســت برای خرید بازیکنان شان صبر 
کنند.وی اظهار داشت: ممکن است ما در پایان مهلت 
نقل  و  انتقالات شاهد موج گسترده ای از جابه جایی ها 
باشــیم، چون تعدادی از باشگاه ها در نظر دارند که تا 
آخرین زمان ممکن برای فروکش کردن التهاب موجود 
استفاده کنند. خلاصه بگویم که من فکر نمی کنم افُت 
ارزش پوند باشــگاه ها را از خرید بازیکنان مهم مورد 
نظرشان منصرف کند، اما آنها ممکن است برای انجام 
این کار صبر کنند. خــروج قطعی بریتانیا از اتحادیه 
اروپا، تمامی بازیکنان بریتانیایی باشگاه های اروپایی را 
در زمــره خارجی آنها قرار خواهد داد که این موضوع 
می تواند تأثیر منفی بر شانس آنها برای بازی در لیگی 

خارج از بریتانیا بگذارد.

کاپیتانسهشیرقصدکنارهگیریازتیمملی
فوتبالانگلیسراندارد.

ویــن رونی در پی باخت 2 بر یک انگلیس مقابل 
ایســلند در مرحله یک هشــتم نهایی یورو 2016 و 
حــذف از این رقابت ها که یکــی از تحقیرآمیزترین 
شکست های تاریخ سه شیر بود، به خبرنگاران گفت: 
احساس ناراحتی می کنم و حرص می خورم. هضم این 
شکست واقعاً ســخت است. پس از آن شروع خوب، 
فرصت خوبی برای صعود به دور بعد رقابت ها داشتیم، 
اما دو گل احمقانه خوردیم. بابت این شکســت واقعاً  
ناراحت هستیم.وی در ادامه اظهار داشت: هاجسون 
پــس از بازی، بازیکنان را در رختکن دور خود جمع 
و تصمیمش برای بازنشســتگی را اعلام کرد. ما هم 

از کارهایی که او بــرای تیم در این مدت انجام داد، 
قدردانی کردیم. او برای بازیکنانی که اولین حضورشان 
در تیم ملی را تجربه می کردند، خیلی زحمت کشید 
و نباید این را فراموش کنیم. کاپیتان سه شیر تصریح 
کرد: دیدن چنین شرایطی واقعاً سخت است، اما آینده 
روشن است. به طور حتم کمی زمان می برد تا حذف از 
یورو 2016 را هضم کنیم، اما باید هر چه زودتر تکانی 
به خودمان بدهیم و حرکت رو به جلویی داشته باشیم. 
پیش از این مسابقات هم گفته بودم که از بازی برای 
انگلیس احساس غرور می کنم. خیلی مشتاقم ببینیم 
که چه کســی هدایت تیم ملــی انگلیس را بر عهده 
خواهــد گرفت و اگر مربی بعدی انتخابم کند، آماده 

بازی برای تیم ملی کشورم هستم.

مدافعجدیدبانویپیردرمراســممعارفهاشبهتمجیدازستارهآرژانتینیبارسلوناپرداختو
هدفشبایوونتوسراقهرمانیدرلیگقهرماناناروپاعنوانکرد.

دنی آلوز که با امضای قراردادی دو ساله به طور رسمی به تیم فوتبال یوونتوس پیوست، در مراسم معارفه خود 
گفت: این یوونتوس رؤیای قهرمانی در اروپا را دارد و می خواهم به این تیم کمک کنم تا به رؤیایش برسد و سهمی 
در این موفقیت داشته باشم. تاریخ باشگاه یوونتوس بود که من را شیفته خود کرد، هرچند کسب تجربه ای جدید 
و زندگی در کشوری جدید هم باعث شد تا یووه را انتخاب کنم. مدافع پیشین بارسلونا که در یوونتوس پیراهن 
شــماره »2۳« را به تن خواهد کرد، در ادامه عنوان کرد: پیراهن شــماره »2۳« را به افتخار لبران جیمز، ســتاره 
تیم بسکتبال کلیولند کاوالیرز انتخاب کردم. نمی توانم بگویم که یووه برای قهرمانی در لیگ قهرمانان چه چیزی 
کم دارد، چون تازه به این تیم ملحق شده ام و هنوز شناخت خوبی از باشگاه ندارم. یوونتوس باشگاهی است که 

چالش ها و اهدافی دارد و این فرصتی استثنایی است که در  اینجا تاریخ سازی کنم.

اسطورهفوتبالانگلیسازعلاقهاشبرایسرمربیگریسهشیرگفت.
با شکســت 2 بر یک تیم ملی فوتبال انگلیس مقابل ایســلند و حذف از گردونه رقابت های یورو 2016، روی 
هاجسون 68 ساله از سمت سرمربیگری سه شیر استعفا کرد و اتحادیه فوتبال انگلیس هم استعفای او را پذیرفت. 
حالا رایزنی ها در خصوص انتخاب جانشــین هاجســون آغاز شده است.آلن شیرر در گفت وگو با شبکه تلویزیونی 
»بی بی ســی« گفت: پنج شش سال پیش بود که به اتحادیه فوتبال انگلیس رفتم و گفتم که می خواهم سرمربی 
تیم ملی انگلیس شــوم، اما آنها در صورتم نگاه کردند و گفتند: »نه، تو تجربه نداری!«. من هم در پاســخ گفتم: 
»خب، شما می روید یک مربی باتجربه را در ازای پرداخت دستمزد بالایی به خدمت می گیرید، این در حالی است 
که من هم بدتر از آنها نتیجه نخواهم گرفت«. مهاجم پیشین نیوکاسل با اشاره به اینکه حتی تمایل دارد به عنوان 
دستیار سرمربی در تیم ملی انگلیس مشغول به فعالیت شود، صحبت های خود را این گونه دنبال کرد: البته دوباره 
پیشــنهادم را به اتحادیه فوتبال انگلیس خواهم داد، حتی اگر گرث ســوت گیت به عنوان سرمربی جدید انتخاب 

شود، می توانم تجربیات خودم را به سوت گیت برای بهره گیری بهتر از بازیکنان منتقل کنم.

تعویق در زمان شروع بازار نقل و انتقالات فوتبال جزیره 

رونی قصد خداحافظی ندارد

آلوز:تاریخ یوونتوس مرا شیفته کرد

تمایل شیرر برای مربیگری در تیم ملی انگلیس

چرخشمقصدرکابزنانالمپیکیازایتالیابهچین

رئیس فدراسیون: اتفاق عجیب و غیرفنی رخ نداده است! بیانیه سرمربی تیم ملی بوکس 
پس از نتایج ضعیف در گزینشی المپیک 

تیمملیبوکسایرانباهشــتنمایندهدر
المپیکشرکتداشتو مسابقاتگزینشــی
نتوانســتهیچســهمیهایبگیرد.پسازاین
مسابقات،عبدالرضاانصاریکهسرمربیاینتیم
بودمیگویدهیچابلاغیبرایسرمربیگریتیم

نداشتهوندارد.
عبدالرضا انصاری که ســابقه فعالیــت به عنوان 
سرمربی ســابق تیم ملی بزرگسالان، سرمربی اسبق 
تیــم های  ملــی نوجوانان و جوانــان، رئیس کمیته 
پیشکسوتان، مربی تیم ملی بزرگسالان، عضو کمیته 
فنی و چندین و چند پست دیگر را در فدراسیون دارد 
در مسابقات گزینشی المپیک در باکو نتایج خوبی همراه 
تیم ملی کسب نکرد و تیم ملی بدون کسب سهمیه به 
ایران بازگشت تا پیکان انتقادات به سوی این موسپید 
بوکس ایران باشد. هر چند خود این مربی این انتقادات 
را قبول ندارد. انصاری قرار است گزارشی را به فدراسیون 
بدهد که همه موارد را در آن توضیح داده اســت. وی 
این متن را سه شنبه منتشر کرد که در این گزارش و 
بیانیه نکات بسیار قابل تامل و تکان دهنده ای عنوان 

شده است.متن کامل این گزارش به شرح زیر است:
باید عرض کنم دو ماه قبل از اعزام به فدراســیون 
پیشنهاد دادم به شــرط حمایت هم جانبه حاضرم با 
تیم کار کنم و حداقل دو تا سه سهمیه کسب نمائیم. 
این پیشــنهاد بنده جدی گرفته نشد تا اینکه پس از 
۳8 روز جلســه ای با حضور آقایان ناطق نوری ریاست 
محترم فدراســیون، نهرودی، احدی، اســتکی و بنده 
درســالن بوکس مجموعه انقلاب تشکیل شد. در این 
جلســه بحث و گفت وگوی زیادی انجام شد و با توجه 
به از دست دادن زمان عرض کردم قولی که من دادم 
مربوط به ۳8 روز قبل اســت و حالا که فقط کمتر از 
یک ماه فرصت تمرینی وجود دارد نمی توان قولی داد.
پذیرشهدایتتیمبهخاطرآبرویبوکس

در آن جلسه گفتم کادر فنی گذشته نتیجه نگرفته 
و من این ریسک بزرگ را فقط به خاطر آبروی بوکس 
و قهرمانان می پذیرم و مطمئن هستم که نتایجی بهتر 
از چین به دست آوریم. با میانجیگری و خواست آقای 
نهرودی و قول آقای ناطق نوری و به شــرط همکاری 
سایر مربیان و یکی شدن دو تیم حرفه ای و تیم آزاد کار 
هدایت تیم را شروع کردم. متاسفانه تاکنون هیچ گونه 
ابلاغی مبنی بر ســرمربی بودن اینجانب صادر نشده 
و حتی در سایت رســمی فدراسیون هم در آن زمان 

اعلام شد انصاری به کادر فنی اضافه شد و هیچ نامی از 
سرمربی نبود. این مسئله خود موجب تنش هایی در تیم 
شد اما من بدون توجه به این موضوع و کارشکنی های 
داخل تیم صبح ها با همکاری تنگاتنگ آقایان صالح نیا 

و ورزیده تمرینات را طبق برنامه شروع کردیم.
منتصمیمگیرندهنبودم

 دو روز بعد، انتخابی بین چند وزن که نامشخص 
بود برگزار شد و بنده به عنوان یکی از اعضا و با داشتن 
تنها یک رای در جلســات شرکت کردم و در رابطه با 
همکاران هم هیچ نظری از من خواسته نشد و بعضی 
از انتخابی ها هم چند بار تکرار شد. بلافاصله بعد از پنج 
روز از شــروع کارها، اردو به دلیل نامعلوم توسط آقای 
استکی از طرف آقای روح الله حسینی نایب رئیس به 
مدت یک هفته از 27 اردیبهشت تا سوم خرداد تعطیل 
شد.پس از بازگشت تیم به اردو با توجه به ناهماهنگی ها 
از طرف آقای استکی، تمرینات ادامه پیدا کرد. با آقای 
نهرودی وضعیت را مطرح کردم. روند تمرین شــرایط 
بهتری پیدا کرد و در تمرینات به اهداف خود رسیدیم 
اما در رابطه با اعزام امید احمدی صفا در وزن ۴9 کیلو 
گرم و سجاد مهرابی در وزن 75 کیلو تا یک روز قبل 
از اعزام تردید وجود داشــت که متاسفانه اعزام این دو 
قهرمان عملی نشد خصوصا یک شانس کسب سهمیه 
یعنی آقای مهرابی را از دست دادیم و به جای او سیاوش 
امیدی که تا یــک روز قبل از اعزام هیچ امیدی برای 
اعزامش وجود نداشــت و در تمرینات هم جدی نبود 

به 75 کیلوگرم آمد آن هم با ۴ کیلوگرم اضافه وزن!
عملکردخوبامیدی

امــا در باکو او بــا توجه به کم کــردن وزن یک 
بازی قابل قبول ارائه داد. او در برابر بوکسور قدرتمند 
ویرجینیا برنده شــد، اما به دلیل ضعف بدنی در برابر 
کــره جنوبی با نمایش خــوب در دو راند و ضعف در 
راند ســوم بازی را واگذار کرد.  در باکو مبارزات خوبی 
انجام شــد که دوستان بعضی از مسابقات قهرمانان را 
دیدند و طبق جداول و رنکینگ کلی موجود تیم ملی 
کارنامه ای کم نظیر داشت و در بین 80 کشور که امتیاز 
کسب کردند ایران رتبه 22 را به دست آورد که تاکنون 
کم سابقه بوده است. صحبت کردن در مورد داوری ها 
بیشتر جنبه توجیهی دارد و قضاوت در این مورد را به 
عهده متخصصان و کارشناسان واقعی واگذار می کنم و 
تا جایی که امکان داشته باشد فیلم مبارزات قهرمانان 

را به نظرخواهی خواهم گذاشت.

جای به المپیکی رکابزنان
تور در باید ایتالیــا به رفتن
کینگهایلکچینشــرکت
کنندورئیسفدراسیونمعتقد
استاینتغییرمسابقهاتفاقی

عجیبوغیرفنینیست.
فدراســیون دوچرخه سواری از 
مدت هــا قبل اعلام کــرده بود که 
برای رکابزنان المپیکی اردوی برون 
مرزی مــد نظر دارد. در ابتدا چک 
به عنوان میزبــان اردوی تیم  ملی 
معرفی شد، اما پس از آن حضور در 

میلیــون و 200 هزار دلار اســت. 80 – 90 درصد 
تیم های اروپایی در آن حضور دارند بنابراین اگر در 
پایان اردوی اردبیل هر چهــار نفر انتخابی جزو دو 
باشــگاه پیشگامان و شهرداری تبریز باشند به چین 
می روند، زیرا حضور در آن می تواند خیلی مفید باشد. 
اگر زودتر قبل از جلسه کمیته  فنی دعوتنامه آن برای 
هر دو تیم می آمد، 100 درصد نظر کمیته  فنی نسبت 

به آن مثبت بود.
قمری در پاسخ به این پرسش که بهتر نیست برای 
این دوره تغییر رویه داده شــود و به جای حضور در 
تورهای آسیایی شرکت در مسابقات تک مرحله ای 
اروپایی جایگزین شود تا شاید بتوان نتیجه  بهتری در  
المپیک گرفت، تصریح کرد: ما در هر دوره  المپیک 
براساس قد و قواره خود حضور داشتیم، از هر کسی 
که فنی باشد سوال کنید مسابقه بهتر است یا تمرین 
جواب می دهد ابتدا رکابزنان باید با تمرین به آمادگی 
برسند پس از آن در مسابقات متعدد شرکت کنند. 
اجازه شــرکت در برخی مسابقات اروپایی را نداریم، 
زیرا سطح آنها بالاتر از سطح دوچرخه سواری ایران 
اســت. از طرفی خیلی از مســیرهایی که در ایتالیا  
برای رکابزنان در نظر گرفتیم در تور کینگ هایلک 

وجود دارد و رکابزنان به جای یکی، 
دو مسابقه در 1۳ مرحله به رقابت 
می پردازند. صلاح این است که آنها 
در تور کینگ هایلک شرکت کنند.

رئیس فدراسیون دوچرخه سواری 
در پاســخ به پرسش دیگری مبنی 
بر اینکه اگــر رکابزنان در  المپیک 
نتوانند نتیجه  بگیرند و عنوان کنند 
رفتن به تور آسیایی اشتباه بود این 
موضــوع را قبول خواهد کرد، گفت: 
من خودم در  المپیک رکاب زده ام. 
رکابزنی که می خواهد به سطح بالا 

دبیرفدراســیونتیروکمانمعتقداستکه
برنامهریزیبلندمدتدراینفدراســیونزمانی
جوابمیدهدکهرئیسفدراســیونحداقلدر
یکدورههشــتیا10سالهدرراسفدراسیون

باشد،نهکوتاهمدت.
رضا کیارستمی در مورد برخی انتقادات مبنی بر نبود 
برنامه ریزی در این فدراسیون، تاکید کرد: تیروکمان 1۳ 
سال است که فعالیت خود را در ایران شروع کرده و در 
این مدت روســای مختلفی در راس آن قرار گرفته اند. 
برنامه ریزی بلندمدت در این فدراســیون زمانی جواب 
می دهد که رئیس فدراســیون حداقــل در یک دوره 
هشــت یا 10 ساله در راس فدراسیون باشد. من به یاد 
دارم زمانی که این رشــته فعالیت خود را شروع کرد به 
زور 10 ورزشــکار در ریکرو و 10 ورزشکار در کامپوند 
داشــتیم، الان بعد از هشت سال تولیدی ما در حدود 
17 نفر هستند که اکثر آنها از جمله حجت الله واعظی 
و نجمه آبتیــن در عرصه مربیگری قرار گرفتند و تنها 
تعداد کمی از جمله میلاد وزیری ، کیوان ریاضی مهر و 

... به حد قابل قبول رسیدند.

وی همچنین در پاسخ به این پرسش که کمانداران 
به دلیل عدم شــارژ مالی و نداشتن بیمه، انگیزه خوبی 
برای کســب ســهمیه نداشتند، خاطر نشــان کرد: در 
تیروکمان مشــکلات مالی بســیار زیاد اســت و حتی 
فدراسیون در اعزام های امسال خود سعی کرد با کاهش 
تعداد کمانداران کامپوند اعزامی به تورنمنت های مختلف ، 
تعداد کمانداران ریکرو را برای موفقیت در کسب سهمیه 
افزایش دهد. فدراسیون حتی به خاطر تنگناهای مالی 
چند ماهی اســت که حقوق پرســنل خود را پرداخت 
نکرده و تلاش کرده با داشته های خود بهترین شرایط 
را برای تیــم  ملی فراهم کند. من فکر نمی کنم از نظر 
تجهیزات، امکانــات و تورنمنت های برون مرزی چیزی 
برای کمانداران ریکرو کوتاهی کرده باشــد. قبول دارم 
ورزشکاران چند ماهی است حقوق خود را که مبلغ آن 
ناچیز اســت دریافت نکردند، اما فدراسیون از یک سال 
پیش برای بالا بردن انگیزه ورزشکاران حتی پیش بینی 
مبلغ 100میلیون تومان پاداش برای کسانی که موفق 

به کسب سهمیه می شدند، در نظر گرفت. 
کیارستمی در پاسخ به انتقادات و هم چنین حضور 

15 همــراه از جمله ســه رئیس هیئت از اســتان های 
لرســتان، آذربایجان غربی و کردستان و دو خبرنگار و 
یک مستند ســاز، دو نفــر از وزارت ورزش  و جوانان به 
همراه مترجم و ...  در کنار تیم و نبود بودجه برای اعزام 
یک پزشک و ماساژور، خاطرنشان کرد: فدراسیون برای 
این که بتواند در اســتان ها به توسعه تیروکمان کمک 
کند، روســای هیئت ها را اعزام کرد تا با حضور در این 
تورنمنت ها برای بهبود وضعیت تیروکمان استان های خود 
کسب تجربه کنند. معمولا در هر سفر چند نفر از روسای 
هیئت ها اعزام می شوند که نتایج خوبی را نیز تا به امروز 
از این قضیه بدســت آورده ایم. اما در خصوص پزشک و 
ماساژور به دلیل این که ترکیه یک کشور اسلامی است 
و امکانات و تجهیزات لازم را از نظر پزشــک و ماساژور 
داشت، سعی کردیم در بحث هزینه ها صرفه جویی کنیم 
و از اعزام پزشک و ماساژور امتناع کنیم. البته با توجه به 
تجربیاتی که در مسابقات آسیایی تایلند در کسب سهمیه 
انفرادی با حضور روسای هیئت ها و خبرنگاران داشتیم و 
این حضور در کسب سهمیه تاثیر زیادی داشت، این دوره 

نیز تصمیم گرفتیم از این تجربه خوب استفاده کنیم.

چک منتفی و ایتالیا جایگزین شد. حتی مسابقاتی نیز 
برای حضور رکابزنان ایرانی پیش بینی شد، اما اکنون 
برنامه برای رکابزنان المپیکی به شکل دیگری شده 
و آنها به جای سفر به ایتالیا باید خود را برای حضور 
در تور کینگ هایلک چین آماده کنند. این اتفاق در 
حالی رخ می دهد که رکابزنان بارها گفته اند المپیک 
یک رقابت تک مرحله ای اســت و شرایط آن با تور 
متفاوت است، بنابراین نیاز است حضور در مسابقات 

تک مرحله ای را هم تجربه کنند.
خسرو قمری، رئیس فدراسیون دوچرخه سواری 
در مورد علت تغییر مقصد رکابزنان از ایتالیا به چین، 
بیان  کــرد: تمام افرادی که می خواهند در  المپیک 
رکاب بزنند در تور دو فرانس شرکت می کنند و کار 
اصلی و اساســی برای افزایــش آمادگی خود را در 
این تور انجام می دهند. ما نیز به تناســب شرایطی 
کــه داریم تور کینگ  هایلک را برای رکابزنان ایرانی 
انتخاب کردیم که انتخاب عجیب و غیرفنی نیست.

او ادامه  داد: اگر تور کینگ هایلک ضعیف بود و 
فقط باشگاه های آسیایی در آن شرکت داشتند قبول 
داشتم که حضور در آن اشــتباه است، اما بالاترین 
سطح تور در آسیا محسوب می شود و جایزه آن یک 

برســد باید در آزمون و خطاهای مختلف قرار بگیرد، 
شاید این تور در انتخاب سه رکابزن المپیکی از میان 
چهار نفر خیلی کمک کند. ما تمام مسیرها و هر 1۳ 
مرحله را آنالیــز می کنیم که نفرات چند مرده حلاج 
بوده اند. اگر بعدا دو، ســه نفر اظهار کنند که رفتن به 
تور کینگ هایلک اشتباه بود، پس کشورهایی که در 
تور دو فرانس شرکت می کنند هم اشتباه فکر می کنند؟ 
بیایند بگویند کشورهای دیگر چه کاری انجام می دهند 

و اگر غیراز این بود من قبول می کنم.
او در مــورد اینکــه اردوی ایتالیا به طور کامل 
منتفی شــده است، بیان  کرد: ما کارهای مربوط به 
شــورای برون مرزی را انجــام دادیم و حتی دعوت 
نامه ها از فدراسیون ایتالیا نیز فرستاده شد. سرمربی 
تیم  ملی کوهســتان نیز چند مکان را برای اقامت 
معرفی کرده بود و فقــط ما باید انتخاب کنیم، اما 
وقتی یک گزینه دیگر وجود دارد، قطعا باید بین خوب 
و عالی، عالی را انتخاب کرد. از طرفی اسپانسر پنج 
دوچرخه جاده و دو دوچرخه تایم تریل را آماده کرده 
کــه قرار بود در ایتالیا به ما تحویل دهد، اما گفتیم 
فعلا دســت نگه دارد و شاید در ایران دوچرخه ها را 

تحویل بدهد.

معاونامورزنانوزیرورزشوجوانانمعتقداســتورزشزنانایراناینتواناییراداردکهدر
بازیهایریوصاحبمدالشود.

رباب شــهریان گفت: خوشــبختانه همین توجه دولت و وزارت ورزش و جوانان موجب افزایش سهمیه زنان 
برای نخستین بار در این دوره شد و معتقدم ورزش زنان ایران این توانایی را دارد که در بازی های ریو صاحب مدال 
شــود. وی هم چنین از دیدار وزیر ورزش و جوانان و رئیس کمیته ملی المپیک با 9 بانویی که ســهمیه بازی های 
ریو را بدست آورده اند خبر داد و گفت: بیشتر دختران ما که سهمیه المپیک را بدست آورده اند اکنون در اردوهای 
تدارکاتی و مســابقات آمادگی برون مرزی هســتند ولی تلاش می کنیم اواخر تیرماه با حضور گودرزی، کیومرث 
هاشــمی و برخی مقامات دولت تدبیر و امید در مراســمی از تلاش های آنها تقدیر کنیم. شهریان درباره احتمال 
مــدال آوری زنان ایران در بازی های المپیک ریو گفت: ورزش زنــان ایران این توانایی را دارد و امیدوارم به لطف 
خداوند و حمایت های خوب وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک و مجموعه مدیران و مسئولان ورزش ایران و تلاش 

این قهرمانان، شاهد اولین مدال یا مدال های زنان ایران در بازی های ریو باشیم.

شهریان: ریو می تواند صحنه مدال آوری دختران ایرانی باشد 

مربیتیمملیکشــتیآزادازعملکردکمیل
تورنمنت در ایران آزادکارســنگینوزن قاسمی

ارمنستانابرازرضایتکرد.
امیر توکلیان درباره ارزیابی خود از عملکرد آزادکاران 
ایران در تورنمنت ارمنستان، اظهار کرد: هدف ما از حضور 
کشــتی گیران در این تورنمنت و همچنین تورنمنت های 
دیگــر، ارزیابــی  فنی و رفع نقاط ضعف آنها اســت و به 
هیچ وجه در این رقابت ها به دنبال کســب مدال یا عنوان 
نیستیم ،  بلکه هدف این است اگر کشتی گیران اشتباهی 

دارند، آن را رفع کنند، نه این که بخواهند در رویدادی به 
اسم  المپیک این اشتباهات را تکرار کنند. مربی تیم  ملی 
کشــتی آزاد درباره عملکرد ضعیف سیداحمد محمدی، 
آزادکار وزن 65 کیلوگرم ایران، افزود: متاســفانه او  دچار 
آسیب دیدگی  کهنه اســت و آن  طور که باید نتوانست بر 
روی تشک مبارزه کند، ضمن این که از نظر روانی نیز به 
این باور نرسیده که می تواند با همین شرایط بدنی  قابلیت 
برتری مقابل حریفان جهانی را داشــته باشد. او نتوانست  
در این رقابت ها و همچنیــن در جام جهانی آن طور که 

توقــع می رفت نتیجه  بگیرد.  میثم نصیری، دیگر آزادکار 
ایران در این وزن عملکرد نســبتاً رضایت بخشی داشت و 

در نهایت موفق به کسب مدال نقره شد.
وی در ادامه گفت وگو با ابراز رضایت از عملکرد کمیل 
قاسمی با وجود حذف او از این مسابقات، خاطر نشان کرد: 
جدا از اشــتباه های فاحش داوری کمیل بر اثر یک اتفاق 
شکست خورد و در حالی که  از حریف خود جلو بود نتیجه  
را واگذار کرد.  قاسمی از لحاظ فنی عملکرد خوبی داشت 
و من به عنوان مربی سنگین وزن های تیم  ملی از  عملکرد 

او در این مسابقات راضی هستم. توکلیان درباره عملکرد 
پرویز هادی، دیگر ســنگین وزن کشتی ایران، اظهار کرد:  
هادی کشــتی های خوبی را گرفت و توانست ایراداتی که 
در گذشته داشته را تا حد زیادی برطرف کند. او  مدت ها 
نمی توانســت در حالت خاک، فنی را اجرا کند، اما در این 
مسابقات در این امر موفق بود. ضمن این که بهتر از گذشته 
از حریفانش زیر گیری کرد و به امتیاز رســید. در مجموع 
عملکرد هادی نیز رضایت بخش بود. مربی تیم  ملی کشتی 
آزاد  درباره آخریــن وضعیت رضا یزدانی، گفت:  یزدانی 

ان شاء الله نوزدهم تیر عازم اسپانیا می شود تا در تورنمنت 
این کشــور کشــتی بگیرد. البته این در صورتی است که 
بتوانیم ویزای حضور در این کشــور را تهیه کنیم. خدا را 
شکر او یک هفته  است که تمرین کشتی می کند و روند رو 
به رشدی داشته است. اگر اتفاق خاصی برای او رخ ندهد 
یزدانی ان شاء الله خود را به المپیک می رساند. ما به دنبال 
این هســتیم که نحوه تمرینات یزدانی به شکلی باشد که 
باعث تشدید آسیب دیدگی  کهنه او نشود. البته محمدی 

هم در تورنمنت ارمنستان عملکرد نسبتاً خوبی داشت.

رضایت مربیان تیم ملی کشتی آزاد از عملکرد قاسمی در ارمنستان
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